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Oświadczenie skierowane do ministra transportu, budownictwa i gospodarki morskiej Sławomira Nowaka 

Szanowny Panie Ministrze! 
Analizując dostępne dane dotyczące ponoszonych w ostatnich pięciu latach nakładów na remonty i mo-

dernizację dróg krajowych, nie można nie zauważyć, że stosunek tych wydatków do kosztów ponoszonych 
w tym samym czasie na budowę autostrad i dróg ekspresowych jest zdecydowanie niekorzystny, jeśli chodzi 
o remonty. Sytuacja taka nie pozwala na utrzymanie właściwego standardu tysięcy kilometrów dróg, które 
w codziennym życiu gospodarczym i społecznym odgrywają co najmniej taką samą rolę (na pewno nie dru-
gorzędną) jak drogi ekspresowe i autostrady. Wiele parametrów technicznych tych dróg ulega degradacji, co 
stwarza naturalne ograniczenie w zakresie bezpieczeństwa przewozu osób i towarów, a tym samym stanowi 
swoisty hamulec, jeżeli chodzi o rozwój wielu subregionów naszego kraju. 

Niepokojąca jest nie tylko wielkość nakładów na remonty i modernizację, ale ich coroczne ograniczanie – 
o ile w roku 2008 wyniosły one około 1,4 miliarda zł, to w roku 2011 przeznaczono na nie już tylko około 
0,2 miliarda zł (dane ze strony internetowej GDDKiA). Niejasna więc jest strategia dotycząca utrzymywania 
należytego standardu tych dróg, tym bardziej, że w przypadku wielu odcinków w ostatnich latach sporządzo-
no wcale nie tanie dokumentacje pozwalające rozpocząć prace remontowe „od zaraz”. Przykładem może być 
droga krajowa nr 20, gdzie na wielu odcinkach od Kościerzyny do Miastka od dłuższego czasu gotowe są 
projekty budowlano-wykonawcze. 

Panie Ministrze, jesteśmy przekonani, że poruszony problem jest bardzo dobrze analizowany przez mini-
sterstwo i GDDKiA oraz że zostaną podjęte skuteczne działania zmierzające do tego, aby w kolejnych budże-
tach znalazły się odpowiednie środki finansowe na remonty i modernizację dróg krajowych. Deklarujemy 
jednocześnie pełne wsparcie działań Pana Ministra w tym zakresie. 

Prosimy o przedstawienie istotnych informacji o planie przedsięwzięć zmierzających do odwrócenia nie-
korzystnych tendencji, jakie można zaobserwować w ostatnich latach. Będziemy również bardzo wdzięczni 
za przekazanie precyzyjnych danych odnośnie do ponoszonych nakładów na remonty i modernizację dróg 
krajowych w latach 2007–2012, gdyż informacje umieszczone na stronach GDDKiA i przedstawiane podczas 
spotkań na posiedzeniach komisji senackich są często rozbieżne. 
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